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Készült: Budapest FővárosIV. kerület Újpest ÖnkormányzatKlíma- és Környezetvédelmi
Dizollsúgu 2023. inúrcius 29-én 17.30 őtüköt a Budöápest FővérösIV. kéfülét Újdést Önkor-
mányzatPolgármesteri Hivatal II. emeleti 61-es tárgyalóbpan megtartott ülésén

Jelen vannak:

Bizottsági tagok Meghívottak:

MaholányiZsolt Perneczky László

Altfatter Adalbert

Rácz Norbert

dr. Szabó Béla

dr. Szapó Gábor

Pirityi András Szántóné JánosIldikó

Nagy Lászlóné dr. Gácsi Anett Erzsébet

Ozsváth Kálmán Gyula dr. Vargha Nóra Mária

RádiAttila Lukács Zoltán

Balogh György

Arnold Ákos

Skirka Péter

A 19 fős Klíma- és KörnyezetvédelmiBizottság a jelenlévő 12 fővel határozatképes.

MaholányiZsolt elnök köszönti a megjelenteket, majd megállapítja a létszámot
és azt, hogy a Klíma- és KörnyezetvédelmiBizottság határozatképes.

A Bizottság 17 óra 40 perckor megkezdteülését.

MaholányiZsolt: Ismerteti a mai nap napirendi pontjait. Ezek a következők:
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1/2023.(03.29.) KKB határozat

A Klíma- és KörnyezetvédelmiBizottság az alábbi napirendetelfogadta az alábbiak sze-

rint:

Napirendi pontok:

1. A Budapest FővárosIV. kerület Újpest Önkormányzat Képviselő Testület Klíma-

és KörnyezetvédelmiBizottságának SZMSZ módosítása

2. Javaslat a Fót határábantervezett akkumulátorraktárról és gyárról

3. Több Zöld Város a fenntartható Európáért 2021-2023 program/kampány be-

mutatása - MagyarDíszkertészek SzakmaköziSzervezete előadása

4. Egyebek

A napirendi pontokatilletően a szavazás eredménye: 12 igen szavazattal egyhangúlag

a napirend elfogadásra került.

1. napirendi pont: A Budapest FővárosIV. kerület Újpest Önkormányzat Képviselő Testü-

let Klíma- és Környezetvédelmi Bizottságának SZMSZ módosítása

MaholányiZsolt: Az SZMSZ módosításáról kiosztunk három írásban érkezett módosító ja-

vaslatot. Az SZMSZ-benkettő hivatali változás történne. Ismerteti ezeket. A harmadik mó-

dosítási javaslat az, hogy minden hónap harmadikszerda 17 óra 30 helyett minden har-

madik kedd 16 óra 30 vagy a haviképviselői testületi ülés előtti kedd 16 óra 30 lenne.

Ezekhez van-e kérdés, hozzászólás?

Altfatter Adalbert kapta mega szót. Szeretné keddre áttetetni az üléseket. Nagyon egy-

szerű oka van. Látjuk mostszerdánis nem tudjuk időbenelkezdeniaz üléseket. Az ülések

elhúzódnak, egymásra torlódnak. A keddi nap jobb lenne, mertrajtunk kívül akkor csak

egy bizottság ülésezik. Ha 16:30-kor kezdenénk akkor negyed hatra tudnánk végezni.

Skirka Péter észrevételezi, hogy az SZMSZ2. § (1) bekezdésébenazszerepel, hogy az al-

elnököt a képviselő testület választja meg, azonbanazöt centivellejjebbi mondat meg

azt írja, hogy a bizottság választja. Neki ez ellentmondásos. valamelyiket hátkikell húzni,

azt amelyik nem igaz. Döntsük márel, hogyki választja az alelnököt.

MaholányiZsolt: Jelenleg van a bizottságnakalelnöke.

A Fidesz frakcióból többenjelezték, hogy a képviselő testület választja.

MaholányiZsolt: Bocsánat, én nem foglalokállást.

PerneczkyLászló jelezte, hogy a tisztségviselőket a testület választja meg.
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Tehátazt a pontot, hogya ,bizottság által választott alelnököt" helyett az legyen, hogy
, alelnököt".

RádiAttila észrevételezi, hogy nem a bizottságnak kellene az SZMSZ-t módosítani, hanem
ezt a hivatalnak kellene. És nem három évvel a bizottság megalakulása után. Azzal
egyetértek, hogy változtassunk az időponton.Az előző bizottság tekintetében, az öt na-
pirendi pontbólcsakkettő lett megtartva. Ha mind az öt napirendi pont meglett volna
tárgyalva; megvita is lett volna akkor sosem kezdődöttvolnaelez az ülés. A bizottságok,
akik itt voltak egymás után, azaz megtartani négybizottságiülést fél óránként; ezt a kép-
viselői jogok csorbulásának tartom. Illetve már aztis jeleztem többször, hogy nemfogitt
Ülni senkifél órát, hogy azt várja, hogy az előző bizottsági ülés befejeződik.

RádiAttila: Hogy keddena fél öt a legjobb azt nem tudom, nekem nem a legjobb. De a

bizottság dönt. De az, hogy vagy vagy kérdés maradjon bent az nemtúljó. Döntsünk az
egyik mellett. Eddig az elmúlt három évbenis akkorhívtak össze bizottságot amikorjól
esett. Ez az egyik.

RádiAttila: A másik pedig hogy azelőterjesztésekírásbeli kiküldése a szokásjog azvolt,
hogy a testületi SZMSZ-bőlindulunk ki amelyik három napot ad. Amire most nem emlék-
szem, hogy naptári vagy munkanap. Eddig sem volt probléma, hogy ezek az anyagok
nemjöttekel időben, mert nemjöttekel időben. Az, hogy az elnök úr is benyújt egy elő-
terjesztést az nincs annyira rendben, mert hát ő az elnök. Én megnéztem rendesen az
SZMSZ-t és megállapítottam, hogy megegyezik az előzővel. Szerintem ez így nem korrekt,

hogy módosítanakrajta és nem küldtékkielőre.

Napirendeketraknakfelés vesznekle az ülésekről, ledátumozták a mai nappal, de nem

lehet tudni, hogy ez a mai napkészült?

MaholányiZsolt: Nem, nem makészült.

RádiAttila: Tartsuk már meg a formáját, ez nem egygittegylet.

MaholányiZsolt: Igyekszünk minden anyagotidőbenkiküldeni.

MaholányiZsolt: Képviselő úr, azt nem értem, hogy az Én személyem miben akadályozza
a bizottság működését?

RádiAttila: Ezt mire értette?

MaholányiZsolt: Az előbb Ön mondta,hogy ha nem Énlennékazelnök, jobb lenne.

RádiAttila: Én azt mondtam,hogy azt még megérteném, hogy ha egyképviselő ad be
egyéniindítványt és nem mint a bizottsági ülést előkészítő elnök, aki tudta hogylesz bi-
zottsági ülés. A harmadik módosítás, amit a képviselő úr adott be az rendben van. Ő a
meghívóbálértesült, hogy ülés lesz és hát ugye ő most adja be a módosítását. De hát
oké, feltételezem a jó szándékot. Az elnökelolvasta és észrevételezi, hogy nekem ezígy
nem jó.

Nekem azfurcsa azért, hogy az előkészítő elnök nem ad be módosítást, hanem majd

mint egyéniindítvánnyal a napján módosít. hd
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Amit eredetileg kiküldtek SZMSZ anyagotaz az SZMSZ semmiben nem különbözik a 2019-

es SZMSZ-től. Kiküldték a régit. Ha volt már döntés miért nem lehetett ezt időbenkiküldeni.

MaholányiZsolt: A képviselő úrtól a módosító javaslat ma érkezett meg.

RádiAttila: Akkor azt kérdezném azelnökúrtól, hogy Ön, mint előkészítő elnök úr, aki tU-

dott az SZMSZ módosítási napirendi pontról, miért nem küldte ki ezek szerint a nem ma

készült módosítási javaslatot korábban?

MaholányiZsolt: Azt nem tudom, hogya név változás, miért mérvadó kérdés? Nem ér-

tem.

RádiAttila: Nem értem. Ha valaki keveset változtat valamin, akkor azt elég csak aznap

megkapni?

MaholányiZsolt: Gyakorlatilag formalitásról beszélünk. Nem gondolnám, hogy ez a két

szavas módosítást előtte egy héttelel kell küldeni, hogy rágódjunkrajta.

RádiAttila: Van a bizottságnakis és a képviselő testületnek és a Polgármesteri Hivatalnak

is SZMSZ-e. Vannaka bizottságoknak Üügyrendjei. Ezek léteznek.

MaholányiZsolt: Így van. Egyiket sem írtukfelül. Ez azok alatt van.

Rádi Attila: Nem írta felül, de nem tartotta be. Az előterjesztése nem érkezett meg a ta-

gokhoz, az bármilyen tartalommalis legyen. Pont ezt módosítjuk. Péntek 12 óráig meg

kell kapniuk az anyagot a tagoknak. Mostszerda bizottsági ülés napja van, most kapom

meg az anyagot.

MaholányiZsolt: Képviselő úr bizonyára volt már olyan bizottsági ülésen ahol volt bere-

pülő anyag.

RádiAttila: Mióta Önök vannak, csakilyen van. Sőt, elmondom, hogy jön a meghívó és

mára csatolt emailbenközlik, hogy az egyik napirendi pont nem lesz. Az előző bizottság

5 napirendi pontothirdetett meg, most meg mára napjára csak 2 maradt. Tehát innen-

től kezdve, a működési szabályzatokat, kérem,tartsák be!

MaholányiZsolt: Én a többibizottság nevében nem tudoknyilatkozni. Mi a javaslata?

RádiAttila: Az, hogytartsák be.

MaholányiZsolt: Rendben.

RádiAttila: Meg az, hogy az időpontotfixálják le. Ne legyen vagylagos verzió.

Altfatter Adalbert: Akkor én a képviselő testületi ülés előtti keddet javasolnám. Ez marad-

jon benn.

Pirityi András: Én a 16:30-at meggondolandónaktartom, mert többen dolgozunk. 17 óra

legyen.

Altfatter Adalbert: Igen. Én el tudom fogadnia 17 órát. on og
en Ún
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Arnold Ákos: Egy észrevételem lenne. Akkor méglehet szóban módosító indítványt be-
adni?

MaholányiZsolt: Az SZMSZ-szel kapcsolatban?

Arnold Ákos: A tagok az ülést megelőzően megkapják papíron,ha kérik, akkor elektroni-

kusan. Én ezt megfordítanám, környezetvédelmi szempontból. Elektronikusanküldjük ki,

és ha valakikéri, akkor nyomtassukki papíron.

MaholányiZsolt: Pont ez van a módosításban.

Arnold Ákos: Jó, ez igaz. De ha valaki odamegy,akkor kinyomtatják neki?

MaholányiZsolt: Igen, a képviselőknek fakkjuk van. Amúgyigen. Itt mindenkielektroniku-
san kapja. Egyéb hozzászólás van-e?

Altfatter Adalbert: Az Én módosítómrólkülön szavazzon a bizottság.

MaholányiZsolt: Legyen az első szavazás a formális változásokról. Csütörtök dél helyett
legyen a péntekdélés, hogy e-mailen kapják a tagok az anyagot. Kérem, aki támo-

gatja, emelje fel a kezét.

Szavazás. 12 fővel, egyhangúlag elfogadva.

2/2023.(03.29.) KKB határozat

BudapestFővárosIV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testületének Klíma- és Kör-
nyezetvédelmiBizottságának 2/2023. (03.29.) határozata, hogy a Klíma- és Környezetvé-
delmi Bizottság SZMSZének4. §-a az alábbiakszerint módosul:

4. §
(1) Előterjesztésnek minősül a bizottsági tagok, a polgármester, a jegyző,

az alpolgármester, a tanácsnok,illetve bármely települési képviselő által
előterjesztett határozati javaslat, beszámoló éstájékoztató.

(2) A Bizottság elé kerülő előterjesztést írásban kell benyújtani. Ennektar-
talmaznia kell a tárgyra vonatkozó határozati javaslatotis.

(3) Az írásbeli anyagot az ülést megelőző péntek 12 óra után a képviselő
és delegált tagok is a Képviselői Irodán vehetik át.

(4)A Polgármesteri Hivatal a bizottsági anyagokat elektronikusan (e-mail)
juttatja el a bizottsági tagok részére.

(5) Ha valamely, nem bizottságitag települési képviselő a Bizottság feladat-
körébetartozó ügy megtárgyalásátjavasolja a Bizottság elnökénél, azt a Bizottság
legközelebbiüléseelé kell terjeszteni és tárgyalására a települési képviselőt meg
kell hívni.

A szavazás eredménye: 12 igen szavazattal egyhangúlag elfogadásra került. Ellensza-
vazat nem volt. Tartózkodásnincs.

Jnna WA
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MaholányiZsolt: A második módosítás, a kötelezetten meghívottak, a pénzügyiés költ-

ségvetésibizottság elnök név cseréjérőlszól. Kérem, szavazzunk.

Szavazás. 12 fővel, egyhangúlag elfogadva.

3/2023.(03.29.) KKB határozat

Budapest FővárosIV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testületének Klíma- és Kör-

nyezetvédelmiBizottságának 3/2023. (03.29.) határozata, hogy a Klíma- és Környezetvé-

delmi Bizottság SZMSZének5. § (1) bekezdése az alábbiakszerint módosul:

5.§

(1)A bizottsági ülésre — a Bizottság tagjain kívül — a meghívó ésaz előter-

jesztés kézbesítésével megkell hívni:
- a polgármestert

- a azakterületért felelős alpolgármestert,

- a jegyzőt,
- a Pénzügyi és KöltségvetésiBizottság elnökét,
- a napirend által érintett egyéni választókerületek képviselőit,

- a Polgármesteri Hivatal főépítészét,
- a napirend által érintett tanácsnokot,

a napirend által érintett más önkormányzati tisztségviselőket és szakembereket.

A szavazás eredménye: 12 igen szavazattal egyhangúlag elfogadásra került. Ellensza-

vazat nem volt. Tartózkodásnincs.

MaholányiZsolt: Végül, az időponttekintetében,a képviselő úr indítványáról szavazzunk.

Amiaztjelenti, hogy a képviselő testületi ülést megelőző kedd délután 17 óra lenne. Ké-

rem szavazzunk.

Szavazás. Egyhangúlag, 12 fővel elfogadva. Ellenszavazat, tartózkodásnincs.

4/2023.(03.29.) KKB határozat

Budapest FővárosIV. kerület Újpest Önkormányzata Képviselő-testületének Klíma- és Kör-

nyezetvédelmiBizottságának 4/2023. (03.29.) határozata, hogy a Klíma- és Környezetvé-

delmi Bizottság SZMSZének3. §-a (1) bekezdése az alábbiakszerint módosul:

3.§(1) A Bizottság rendes és rendkívüli üléseket tart. A rendes ülések
időpontja általában — lehetőség szerint — a havi képviselő testületi ülés
előtti kedd délután 17.00 óra. A rendkívüli üléseket lehetőleg szerdai na-

pokra kell összehívni. Halaszthatatlan ügyek eseténettőlel lehettérni. A
Bizottság kihelyezett üléseketis tarthat.

Le
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A szavazás eredménye: 12 igen szavazattal egyhangúlag elfogadásra került. Ellensza-

vazat nem volt. Tartózkodásnincs.

2. napirendi pont: Javaslat a Fót határábantervezett akkumulátorraktárról és gyárról

MaholányiZsolt: Rátérnénk a második napirendi pontra. Fót határában tervezett egy ak-

kumulátor összeszerelő gyár. Illetve Újpest, Rákospalota, Csömör közelében épül egy

meglehetősen nagy akkumulátorösszeszerelő és gyártó üzem, amitöbbekközött a Gödi

akkumulátorgyáratis ki fogja szolgálni. Számos aggálytvetfel: környezeti terhelést, köz-

lekedésiterhelést... beleértve azt is, hogy nagyon közel vannakhozzá a lakóhelyek. Az

összeszerelő üzemmel kapcsolatban, egy támogatóijavaslatot terjesztettem elő, Per-

neczkyLászló alpolgármesterúrralés Altfatter Adalbert képviselő úrral egyetemben.

Első körben azt gondolom,hogyakielolvasta a háttér anyagokat,aztisztában van ezek-

kel az aggályokkal. Én azt kérem, hogylelkiismereti és józan gondolkodás alapján és ne

párt politikailag szavazzunkerről a kérdésről. Én köszöntöm körünkbenDr. Vargha Nóra

Fót önkormányzat képviselőjét és környezetvédelmi tanácsnokát. Szeretném őt kérni,

hogy néhánypercbenfoglalja össze ezeket az aggályokat, amikkel szembekell néznünk.

Elsősorban Fótnak, de van Újpesti aspektusais.

Dr. Vargha Nóra: Köszönöm a meghívást. Önökis közlekedneka régiFóti úton kifelé. Az

az a rész, amikor átmegyünk az MO-son és beérkezünka fóti Auchan után, Fót közigaz-

gatási területére. A régi Fóti út, - vagy hát nálunk Palotai útnak mondják- és az M3-as

közti részen hosszan egyiparterület helyezkedik el. Ahola Hello Parks Logisztikai csarnok

épületei vannak. Autóbuszokbavaló elektronikus akkumulátorok gyártására, kért egysé-

ges környezethasználati engedélyt a BYDElectric Kft.

15000 négyzetméteresraktárcsarnokban. Egy ilyen akkumulátor mérete akkora, mint egy

asztal. Ebből 2-5 darabotkell rakni egy autóbuszba. Gödön márépült egyilyen, ami 2008

óta működik. Munkavédelmi, tűzvédelmibírságolás nem volt, de szabálytalanul működik

a gyár - az megállapításra került. Ez egy akkumulátor összeszerelő üzem lenne. A környe-

zetvédelmihasználati eljárás során véleményezési lehetőségevolt a lakosoknak,helyici-

vil szervezeteknek, a pártoknak, önkormányzatnak. De mindenki egyenlő vagy hasonló

jogkörrel véleményezett. 2022. október 6-án indult a környezetvédelmi engedélyezésiel-

járás, de még nem került kiadásra.

Van egy másik üzem ugyanebben a csarnokban. Ez a HTNS Hungary Kft. Dél-koreai ve-

szélyes raktár. Seveso H2 és Seveso 3 toxikus anyagokkal. GeneriskKft. - aki az iparbizton-

sági vizsgálatot végezte és elemezte az anyagokat- elmondása szerint 2022. január óta

márrészt vett a csarnoképítésébenis, hogy megfelelően előkészített legyen a védelem.

Iparbiztonságieljárás indult a Pest Megyei Katasztrófavédelmi Hatóságnál. Fóton, 300 fő

lakossági jelenléttel, közmeghallgatásttartottak.

A Generisk Kft biztonsági jelentése, annyit állapított meg, Korda Eszter személyében, hogy

168 méterérintett, ha felrobban az akkumulátor összeszerelő. Ő hozzá, mint környezetvé-

delmi tanácsnokhoz, a XV., XVI. és IV. kerületbőlis érkeztek lakossági megkeresések. Az

akkumulátorral szemben, lakossági bizonytalanság van. Egyrészről a hatósági munkát

végzőkkel szembenis, másrészről az üzemeltető céggel szemben. )
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Kockázatmentesenkellene üzemeltetni. Ma még probléma az, hogy Önkormányzatnak

perre vivő joga sincs. Egy 2022. december 23-án megkapott határozatot perre vitt az

Önkormányzat, meg szerencsére egycivil szervezet is megtámadta. Az Önkormányzatot

kizárták az eljárásból, de a civil szervezetfelperessé vált és azonnali jogvédelmetkapott.

Tehát nem rendeztékbe a gyárat. 4000 tonna veszélyes anyaglesz ott. Évi 220 000 darab

akkumulátor összeszerelése történik meg. Ez napi 800 akkumulátor. Ez folyamatoski- be

szállítással, kamionokkal.

50 kilós big-bag zsákokbaviszik a finom port, ami belélegezvetoxikus.Pl: a Gödi Samsung

gyárbaviszik. Ez Újpestet annyibanérinti, hogy a Külső-Szilágyi úttól 4 km-re van ez a rak-

tár. A Generisk biztonsági jelentése alapján, 168 méter a veszélyes. Franciaországban,

Rouen mellett volt egy kész akkumulátor gyár, ami felrobbant. 8-10 ezer akkumulátor

sorba robbantotta egymást. Ezeket merülő medencébekellene tenni, hogy ne legyen

oxygénés ne legyen tovább égés. 4000 tonna veszélyes anyag is égett mindemellett. 12

órán át égett. Speciális tűzoltási képességetkövetel. 12 mérföldes körzetbenrendeltekel

evakuálást. A gyár közelében egy autógumitelep 70 000 db gumija is égett. Ez volt Fran-

ciaországban. Magyarul: Újpest. 4 km-re. Érintett. Itt, Fóton, ott van mellette egy autó

összeszerelő üzem, az ExpertZrt. informatikai webáruház egyraktárral.

A Fóti Önkormányzat12 képviselőjéből8 fő fideszes. Már a XV. kerülettől - aki ugye nem

fideszes - szolidalitási határozatot kaptunk a képviselőtestülettől. Ők, Fót mellé álltak. Fe-

lelős módon gondolkodunk,egyélhető világot szeretnénk. Köszönöm, hogy meghallgat-

tak.

Balogh György: Engem nem győzött meg. Hányévelakik Fóton?

Dr. Vargha Nóra: 18 éve.

Balogh György: Miért adták el a mezőgazdaságiterületeket? Rákospalota és Fótszinte

márösszeér. Az iparterjeszkedik és hagyjukterjeszkedni.

Nem akarnak minket megölni, sőt jólét van. Minden lehet veszélyes. Láttuk, hogy egy

mezőgazdaságiföld is, amit felszántottak,a szél felkapta ésláttuk, hogy az MI-esen az

autók összementek.

Dr. Vargha Nóra: Fóti TSZ tulajdonábanvoltak ezek a mezőgazdaságiterületek. 1994-ben

gazdaságiés ipari területté minősítették és eladták ezeket az ingatlanokat.

A Hello Parksterületi tanulmányiterveket fogadtatott el az Önkormányzattal. Könnyűipari

összeszerelést prezentálva. De ez nemilyenjellegű üzem.

Igen, nem fognak minket megölni. De a biztonságra költeni kell. Sokat. Többek között a

vízbázisok védelméreis.

Balogh György: És a szomszédos cégeknemtiltakoznak?

Dr. Vargha Nóra: Ők magánvállalkozások. vagy tudnak róla, vagy nem. Vagy foglalkoz-

nak vele vagy nem. Erről nyilatkozni nem tudok.

Balogh György: Visszaminősítésre van-e lehetőség?
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Rácz Norbert: Nincs baj, amíg nincs baj. Én Ladával kezdtem. Fontosvolt, hogy ne legyen

zárlat, mert aztán az akkumulátorelkezd izzani, aztán tüzetfog. Gyálon égett egy üzem,

rengeteg műanyaggal. Biztosan sokanlátták a TV-ben, hogy kiég egy Tesla vagy egy

elektromos autó. Van-e annyi kapacitás a környéktűzoltóinál, és van-e képesség arra,

hogyeloltsák ezeket a tüzeket?

Indiában Bhopálban 3000 emberhalt meg, mert kiszabadult a cián.

Újpesten, minden hónapelső hétfőjén 11 órakor próba sziréna szól, mertitt van a gáz-

gyár, meg a Sanofi és ha gáz szabadulki, akkor a lakosság zárja be az ajtókat és az

ablakokatés várjuk meg, míg elszáll a gáz. Deitt fontos kérdés, hogy tud-e a tűzoltóság

oltani. Mert sajnoslesz olyan naiv ember, aki kimegyésvízzel próbálja eloltani.

Balogh György: Veszélyes anyagokattároló raktárról van szó. Meg kell vizsgálni. Mert

ugye szeretnénk elektromosautóvalés busszaljárkálni.

Dr. Vargha Nóra: Igen, hát le kell majd cserélni a technológiákat. A Li-ion már mostis

idejét múltnaklátszik. Lényegesen kevésbé veszélyes technológia is van.

Én nem bízom a saját hatóságainkban. Nem tudom elfogadniazt, hogy ezzel baj nem

lesz. Különös gondossággalkell eljárnunk. A következő generáció tud majd választ adni,

hogyjóltettük-e.

Arnold Ákos: Mélységesen felháborít, hogy ha a lakosság meghallgatása nélkülszületik

döntés. Felháborító.

18 óra 48 perc a termet elhagyta Szabó Gábor.

RádiAttila: A határozati javaslat nem arrólszól, hogy nekünkaztkell mérlegelni, hogy az

akkumulátorgyártás jó vagy nem jó, hanem arról, hogy Fót esetébena felvezetésbenis

hallhatóan, egy pártatlan és politikán felüli gondolkodástigénylő bizottsági előterjesztés

ez. A hölgy többször megemlítette, hogy fideszes a Fóti Önkormányzat, ami de facto

tény, ebben a pillanatban. Magaazelőterjesztés az, amia bizottság feladata. Az előter-

jesztéshez sem az Orbán-kormányozás nem kéne,bárok, úgyhívják a kormányt.

Mindenféle kitételek és megjegyzések vannak benne. KonkrétanFót ügye ez. Nem álta-

lános, nem az európaivagyvilágszinten az elektromos autózás akkumulátor problémája

ez, vagyki hogyan viszonyul hozzá kérdés.

Ezzel nem tesznek hozzá. Ellenben egykiforratlan technológiáról van szó. Európa úgy

döntött, hogy egyintenzív átállásba fog lépni.

Egyébkéntez azintenzív átállás a világ másrészein nem jellemző, ezt tegyük hozzá. Nyil-

vánvalóan, azt nem gondolhatta senki, hogy ezt nem fogják észrevenni a nagyipari vál-

lalatok.

NagyLászlóné: Az USA-bana sivatag közepén vannakezeka gyárak.

RádiAttila: A világon az igény 77 százalékát termelik. A telefon, amit alpolgármester úr

használ, nitrogén akkumulátor van benne. Pontosan úgyviselkednek, mint ezekbe a bu-

szokba beépített akkumulátorok. Mennyiségi különbség van, nyilvánvalóan. Ü ;
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Egy buszhoz nagy mennyiségű akkumulátorkell. Ezek a cellák, kis akkumulátorok, amik

egymás után vannakkötve. A kis készülékeinkbentelefon,stb. úgy jutunk hozzá, hogy

márbe vanépítve, mert ezeket a gyártó házonbelül beépíti.

1000 GigaWattteljesítményű akkumulátort állítanak elő a világba. A Debreceni gyár

esetébenezkb. 120 Gigawatt lenne. A technológia változik.

Ahogy Önis említette most hívhatjukLi- ionnak, de ez már egy meghaladott technológia.

Nagy az energia sűrűsége,tehátkis helyen elfér. A mobiltelefontól a hibrid autóig.

Aztán van olyan, hogynikkel-vas-foszfát, nikkel-kobált-mangán. A nikkel-vas-foszfát egy

új dolog, olcsóbb mint a lítium. Teslában használják. Van még egyúj nátrium ionos tech-

nológia. Ez a gyártástechnológia 2024-től kezdődik. Ez hasonló gyártási technológiátfel-

tételez, mint a lítium. Ha valaki Magyarországonilyet szeretne gyártani, mondjuk 3 év

múlva, akkor nátrium Magyarországon bőséggel van. Ellentétbena nikkellel, ami nincs.

Az újpesti bizottságnaklehetszolidalitást vállalni. A környezethasználati engedély még

nincs kiadva. Ez azt jelenti, hogy a hatóság ezen még dolgozik. Az Ön aggódását és a

Fótiak aggódásátteljes mértékben megértem. Lássuk be, ez egy új technológia, az újhoz

való viszonyulás felemás. Megkell bíznunk a hatóságban. Mert ha nem,akkorez azt je-

lenti, hogy nem bízunk a rendőrben sem.

Arnold Ákos/Rácz Norbert: A rendőrben bízunk. A hatóságban nem bízunk.

Háttérben zajongás!

Arnold Ákos: Élő bizonyíték arra, hogy a hatóságban nem lehet megbízni.

Rádi Attila: Ha a rendőrben és a hatóságban nem bízunk, akkor a kormányzatban sem

bízunk. A kormányzatis egy hatóság, mostmárkevesebb jogkörrel ugyan. Mint az élet

változik, mindig alkalmazkodunk. Azt nem szereti senki, ha egy veszélyes üzem mellett

lakunk. Édesapám ott dolgozott, hidrogén-cianidot használtak évente. Még mindig ott

laknak. Mind a mai napig. Ezzel együtt nem mondom azt, hogy ez minket nem érdekel.

Nyilvánvalóanfel kell készülni. Ennek az ellenállásnak és figyelem felkeltésnek hasznos

eleme az, hogy a hatóságfigyelmétis felhívja és a cég figyelmétis, hogy hahó... gon-

dosan járjanakel! A Tesla második üzemétfogja építeni 12 km-re Berlintől. 70 000 hektá-

ron fogják az erdőtkiírtani.

Nagy Lászlóné: Hol vagyunk mi Németországtól?

RádiAttila: A németeknélvalós gyártásfolyik, nem csak összeszerelés.

Dr. Vargha Nóra: Katód és anód gyártásitt valóban nemlesz.

RádiAttila: Így van. Egyszerűsítsünk. Az is összeszerelésnek minősül.

A biztonságiellenőrzésekhez annyit, hogy például a Gödi esetében nemfelelt meg. Azis

azt jelenti, hogy a hatóság igenis foglalkozik vele. Lehet, hogy többet gondolunk, mert

többetszeretnénk. Ebbeaz iránybalehetlépni.

Dr. Vargha Nóra: A bírságok összege3 millió forint volt. Kínai céget 30 napra bezárattak, f

mert nem adott számlát. Gödönhalálos baleset volt, nem működő tűzvédelmirendszer. /
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Ezért kapott 3 milliós bírságot, amit a cég 2 perc alatt megkeres nyereségbe. Ezt vegyük

komolyan?

18 óra 57 perckor Rácz Norbert véglegesen elhagyta a termet.

18 óra 58-kor Szabó Gáborvisszaérkezett.

MaholányiZsolt: Lezárnám ezta vitát, mert 19 óra van.

RádiAttila: Ha nem lehet elmondania hozzászólásomat... hát ez gusztustalan. Ha valakik

meguntákakkorbekell fejeznem? Nem lehet elmondani a mondandóm?

Szeretném jegyzőkönyvbe mondani, hogy nem azért nem szavazunkrá, mert ellene va-

gyunk. amit az előterjesztés tartalmaz, de nem volt lehetőségem elmondani a mondan-

dómoat.

MaholányiZsolt: Két mondatbaszíveskedjék befejezni a mondanivalóját.

Rádi Attila: Nem fejezem be. Annyi kérdést és annyi mondatot mondok ol amannyit sza

relnék. Hú Ön ezl nem enyedi felüllök..

Néhánytag veszi a kabátját, pakolnak össze!

MaholányiZsolt: Arra kérem, hogy mondja!

RádiAttila: Ilyet Ön nem tehet. Ma már megsértette a Polgármesteri Hivatal SZMSZ-ét, a

Bizottság működési szabályzatát és egyébkéntis én kulturáltan beszélek a hölggyel. Sza-

vaznikellett volna arról, hogy a hölgy hozzászóljon. Olvassa márel az SZMSZ-t.

MaholányiZsolt: Elolvastam az SZMSZ-t.

RádiAttila: Nem!

MaholányiZsolt: De!

RádiAttila: Ezt így nem.

MaholányiZsolt: Jó képviselő úr! Megvonoma szótésa vitát lezárom.

RádiAttila: Innentől kezdve a szavazásban nem fogunkrésztvenni. De nem azért, mert

bármelyik ellenébe lennénk.

MaholányiZsolt: Szavazásra bocsátom azelőterjesztést.

Ozsváth Kálmán: Mi az, hogy megvonja a szót egy képviselőtől? Önök beszélnekarról,

hogy nincs demokrácia Magyarországon? Hol van itt az Önkormányzatiság? Egy meg-

választott képviselőnek megszabja azt, hogy három mondatot mondhat?! Hogy tudják

Önök, úgyszervezni az Önkormányzatiságot, hogy egy napra betesznek 4 üléstfél órán-

ként? 4 darab, nagyonfontosbizottságiülést.

MaholányiZsolt: Én csak a saját bizottságomért tudokfelelni — a többiért nem.

Ozsváth Kálmán: Bocsánat, de még nemfejeztem be. n f
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MaholányiZsolt: Akkor majd mondja, ha befejezte.

Ozsváth Kálmán: Nem dumálunkbele egy20 éveitt regnáló képviselő mondandójába.

Nem tudom. hogyérti-e? Ön, mint bizottsági elnök, tárgyal más bizottsági elnökökkel.

Hogyneálljon elő az, hogyfél órát várunk itt, vagy fél órás csúszások vannak... Beszél a

többibizottsági elnökkel és azt mondja, hogy akkor mi ekkor- vagy akkorleszünk. Mert

szerintem egy akkumulátor gyár ügye az nem egyfélóra.

MaholányiZsolt: Nekünk van időnk!

Ozsváth Kálmán: Hogy gondolja ezt maga? NUII kilométeres bizottsági elnökként?

MaholányiZsolt: Ezt kikérem magamnak.

Ozsváth Kálmán: Én megazt kéremki, a bizottsági tagok nevében, hogy másba bele-

fojtsa a szót. Nem tehetünkróla, hogy 19 óra van és ekkorra szerveztékazülést.

MaholányiZsolt: 10 perc késéssel 17 óra 40 perckor megkezdtükazülést. A másik az, hogy

az SZMSZ-ben pontosanle vanírva, hogy a kérdésre válaszolók részére pontosan hány

perc áll rendelkezésre.

Ozsváth Kálmán: Ezt az SZMSZ-ből nem szoktuk betartani.

MaholányiZsolt: Mondtam a képviselő úrnak, hogy befejezheti, mert jogábanáll befe-

jezni.

RádiAttila: Azt mondta, hogy van még két mondat. Hallgassuk vissza.

MaholányiZsolt: Azt mondtam valóban.

Itt az ülésen nem kivehető szócsata alakul ki! Mindenki mond valamit!

MaholányiZsolt: Akkora vitát lezártam, szavazást kérek!

Ozsváth Kálmán: Bocsánat! A jegyzőkönyv kedvéért mi ebben már nem veszünk részt. És

akkor innentől kezdve határozatképtelena bizottság! Ha jól tudom!

RádiAttila: Ebbena stílusban nem veszünk részt.

19 óra 03 perckor RádiAttila, Osváth Kálmán,Pirityi András és Balogh György véglegesen

elhagyta a helyiséget.

A Bizottság a 2-es napirendi ponttekintetében nem szavazott.

MaholányiZsolt: Akkor ezzel nem tudunk mit kezdeni. Megállapítom a bizottság határo-

zatképtelenségétésaz ülést bezárom19:04-kor.

A Bizottság a 3-as napirendi pontszerinti előadást nem hallgatta meg.

A Bizottság 19.04-kor befejezte munkáját.
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